
ZÁPIS Č. 1/2003 (138)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 14. LEDNA  2003

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 21 senátorů)

Omluveni: Kutnohorský/FEKT, Jurák/FSI

Neomluveni: Hádlík/FAST

Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Jančář, kvestor Pěnčík,
kancléřka Vanýsková, Zmek/KOR, Rais/FP, Švec/FAST

PROGRAM:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléřky

 Informace o Inkubátoru VUT – prorektor Jančář
3. Vyjádření AS VUT k záměru rektora jmenovat prorektory
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol
5. Projednávání legislativních záležitostí

 Změna Mzdového předpisu VUT
 Aktualizace Předpisu pro hospodaření a účtování VUT v Brně
 Předpis o hospodaření s veřejnými prostředky na podporu výzkumu a vývoje VUT
 Související změny Statutu VUT

6. Různé

Jednání AS VUT zahájil předseda AS Doc. Zbořil, který přivítal všechny přítomné.

Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky.

Ad 2) Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléřky
 Rektor Vrbka

Rektor Vrbka úvodem popřál všem přítomným vše nejlepší v novém roce 2003. Dále sdělil následující
informace:

 Na 4 fakultách se uskutečnily volby kandidáta na jmenování děkanem:
• Fakulta architektury – Doc. Ing. Josef Chybík, CSc.
• Fakulta strojního inženýrství – Prof. Ing. Josef Vačkář, CSc.
• Fakulta chemická – Prof. Ing. Jaroslav Fiala, CSc.
• Fakulta elektrotechniky a komunikačních technologií – Prof. Ing. Radimír Vrba, CSc.
Dne 30. 1. 2003 se uskuteční v aule Centra VUT slavnostní jmenování děkanů, na které rektor
přítomné senátory pozval.

 Připravuje se  významný projekt – Inkubátor VUT v Brně. Cílem tohoto projektu je podpořit
realizaci nových myšlenek našich studentů, absolventů a zaměstnanců, a tím se také podílet na
podpoře hospodářského rozvoje města Brna a regionu. Brzy bude dokončena výstavba nové
budovy v areálu PPV v blízkosti Technologického parku, ve které se umístění Inkubátoru
předpokládá (předběžné datum slavnostního otevření je 23. 6. 2003). Současná legislativa zřízení
Inkubátoru umožňuje, bude však velmi důležité zvolit jeho správnou formu.

 Připravuje se multimediální projekt „Brno a svět“ ve spolupráci s Masarykovou univerzitou
a Českou televizí Brno. Bude představovat významné osobnosti se vztahem k městu Brnu,
především pak k oběma univerzitám.
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 Informace o Inkubátoru VUT – prorektor Jančář
(Na žádost pror. Jančáře byl  původně samostatný bod programu zahrnut do tohoto jeho vystoupení).
Úvodem prorektor Jančář sdělil, že o stavu příprav zřízení Inkubátoru VUT byli dne 10. 1. 2003
informováni děkani fakult. Inkubátor je ve vysokém školství v ČR prvkem novým, a proto bude jeho
zřízení vyžadovat úzkou spolupráci managementu s akademickým senátem školy. Hlavním důvodem
zřízení Inkubátoru je podpořit začínající perspektivní firmy. Dále prorektor Jančář podrobně
informoval o modelu Inkubátoru, včetně jeho rámcového personálního obsazení (organizační
struktuře), financování a typech předpokládaných služeb.
Na základě provedených rozborů vyplynuly 4 možné způsoby zřízení Inkubátoru VUT:
 Bude součástí VUT dle zákona 111/98 Sb. (na úrovni fakulty nebo celoškolského ústavu) – tento

způsob je poměrně málo flexibilní).
 VUT umožní vznik samostatného soukromého podnikatelského subjektu a bude provádět kontrolu

a dohled nad činností prostřednictvím svého zástupce v orgánu tohoto subjektu (varianta
nevhodná vzhledem k investicím, později by mohlo být obtížné uplatňovat záměry VUT).

 VUT založí podnikatelský subjekt dle OZ samostatně (tato varianta je zatím navrhována jak
vedením školy, tak i správní radou jako nejvýhodnější).

 VUT založí samostatný podnikatelský subjekt v součinnosti s Magistrátem m. Brna a s JMK
(výhodou by mohlo být vícezdrojové financování).

Na závěr prorektor Jančář požádal AS VUT o spolupráci při zřizování Inkubátoru. Zpočátku bude sice
nutné počítat s vynaložením určitých finančních prostředků, Inkubátor však nepochybně povede ke
zvýšení prestiže VUT, což může být významné např. při vstupu ČR do EU.
DISKUSE:
Následovala diskuse a dotazy členů AS VUT, ve které vystoupili Dr. Hanáček, Doc. Münsterová, Ing.
Omelková, Dr. Popela a Mgr. Božek. Připomínky se týkaly zejména detailů organizačního schématu
Inkubátoru, způsobu zapojení Magistrátu m. Brna a Jihomoravského kraje, konkrétních služeb
poskytovaných Inkubátorem, typu firem, pro které bude Inkubátor určen, způsobu, jakým budou tyto
firmy do Inkubátoru přijímány, pojistek pro zajištění návratnosti vynaložených prostředků a možných
opatření pro minimalizaci počátečních rizik.
ZÁVĚR:
Na závěr členové AS VUT konstatovali, že některé informace je třeba ještě upřesnit, zejména
o mechanismu přijímání firem do Inkubátoru, o zárukách, že Inkubátor bude sloužit ku prospěchu
VUT a ne ku prospěchu soukromých zájmů, a o konkrétních přínosech Inkubátoru pro VUT.
Doporučili proto zpracovat krátkou výstižnou zprávu formou podnikatelského záměru a pozvali
prorektora Jančáře na příští zasedání AS VUT, kde bude předložený návrh dále projednáván.

 Prorektor Kazelle
Prorektor Kazelle informoval o záměru zřídit Německo-český institut na VUT v Brně a o Vědecké
nadaci Německo-českého institutu pro podporu tohoto záměru, která byla založena dne 10. 12. 2002
rozhodnutím Senátu svobodného a hanzovního města Hamburku.

AD 3) VYJÁDŘENÍ AS VUT K ZÁMĚRU REKTORA JMENOVAT PROREKTORY

Rektor Vrbka v dopisu ze dne 7. 1. 2003 adresovaném předsedovi AS VUT požádal v souladu s § 6
odst. 2 písm. b) zákona č. 111/98 Sb. o vysokých školách a v souladu s čl. 18 odst. 1 písm. a) Statutu
VUT v Brně AS VUT o projednání stanoviska k přiloženému záměru na jmenování prorektorů
a rozsahu jejich působnosti. Kopii dopisu obdrželi všichni členové AS VUT v tištěné formě.
Rektor Vrbka sdělil, že předložený záměr na jmenování prorektorů se neliší od jeho vyjádření
v předvolebním prohlášení a přednesl svůj podrobný výklad k vymezení rozsahů jejich působnosti.

Funkční označení a určení  prorektorů:
Prorektor pro studium a záležitosti studentů Doc. RNDr. Miloslav Švec, CSc.
Prorektor pro tvůrčí rozvoj Prof. RNDr. Josef Jančář, CSc.
Prorektor pro vnější vztahy Prof. Ing. Jiří Kazelle, CSc.
Prorektor pro strategický rozvoj Doc. Ing. Karel Rais, CSc., MBA
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Dále rektor Vrbka představil jednotlivé prorektory přítomným senátorům a vzhledem k tomu, že
k předloženému návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo přistoupeno k hlasování o jeho
schválení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT souhlasí s předloženým záměrem rektora VUT na jmenování prorektorů
a s vymezením rozsahů jejich působnosti dle návrhu předloženého dne 7. 1. 2003.
Hlasování:
Pro – 20 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 1
Akademický senát VUT souhlasí s předloženým záměrem rektora VUT na jmenování prorektorů
a s vymezením rozsahů jejich působnosti dle návrhu předloženého dne 7. 1. 2003.

AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL

Informace podala Doc. Münsterová, která informovala o programu jednání posledního zasedání RVŠ
v prosinci 2002. Vzhledem k ukončení tříletého funkčního období přijala RVŠ několik organizačních
opatření a do doby zvolení nového předsedy a místopředsedů RVŠ byla v souladu se Statutem RVŠ
jako svolavatel prvního zasedání předsednictva a sněmu nové RVŠ pro funkční období 2003 – 2005
jmenována doc. Münsterová. Zápis z jednání je uveden na www stránkách na adrese:
http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=45&c=226
Doc. Münsterová dále přítomné seznámila s programem předsednictva RVŠ, které se bude konat dne
16. 1. 2003: Vystoupení hostů MŠMT, Navržení a schválení volební, programové a mandátové
komise, Sdělení odstupující Rady VŠ, Vyhlášení výběrového řízení Fondu rozvoje VŠ pro rok 2004,
Zprávy volební, programové a mandátové komise a Různé.

Předseda AS VUT Doc. Zbořil sdělil, že obdržel delegační lístek zástupce Fakulty stavební VUT do
RVŠ – delegován byl Doc. Ing. Vlastimil Hanzl, CSc. s návrhem jeho možného zařazení do tří komisí.
Doc. Zbořil doporučil Doc. Hanzla do funkce člena pracovní komise pro vědeckou činnost. Po krátké
diskusi bylo přistoupeno k hlasování o schválení.
Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT souhlasí s delegováním zástupce Fakulty stavební VUT Doc. Ing. Vlastimila
Hanzla, CSc. do sněmu RVŠ a doporučuje jej za člena pracovní komise pro vědeckou činnost.
Hlasování:
Pro – 20 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 2
Akademický senát VUT souhlasí s delegováním zástupce Fakulty stavební VUT Doc. Ing. Vlastimila
Hanzla, CSc. do sněmu RVŠ a doporučuje jej za člena pracovní komise pro vědeckou činnost.

Na závěr předseda Doc. Zbořil pověřil členy AS VUT, aby požádali nově zvolené zástupce do sněmu
RVŠ o maximální účast na prvním zasedání sněmu RVŠ, který se bude konat 6. února 2003 (vzhledem
k volbám orgánů RVŠ).

AD 5) PROJEDNÁVÁNÍ LEGISLATIVNÍCH ZÁLEŽITOSTÍ

 Změna Mzdového předpisu VUT
Návrh změny Mzdového předpisu VUT (Dodatek č. 5) byl rozeslán členům AS VUT v prvním znění
E-mailem dne 12. 12. 2002.
Kvestor Pěnčík přednesl úvodem rozklad předběžného hospodářského výsledku VUT za rok 2002
v návaznosti na přípravu rozpočtu 2003 a seznámil senátory s předběžným rozborem mezd na VUT za
rok 2002.

http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=45&c=226
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Kompletní a přesný mzdový rozbor bude předložen na zasedání AS VUT v únoru. Ze
všech provedených předběžných rozborů a na základě předpokládané dotace pro rok 2003 vyplývá, že
po realizaci zvýšení tarifních mezd – dle předloženého návrhu Dodatku č. 5 Mzdového předpisu VUT
– již nebude v roce 2003 žádné další navýšení tarifních mezd reálné. Současně kvestor konstatoval, že
finanční prostředky vynaložené na investiční náklady nejdou na úkor prostředků na mzdy.
Dále kvestor Pěnčík sdělil, že návrh změny Mzdového předpisu VUT byl projednán v minulém týdnu
na legislativní a ekonomické komisi AS VUT. Na obou zasedáních byly vzneseny různé dotazy
a připomínky, zejména k problému skupiny A2a akademických pracovníků.

Předsedkyně LK AS VUT Doc. Lhotáková informovala o zasedání legislativní komise, která se konala
dne 7. 1. 2003 (členové AS VUT obdrželi zápis z tohoto jednání E-mailem dne 13. 1. 2003). Na
zasedání LK byly vzneseny připomínky k Příloze č. 4 Mzdového předpisu týkající se kvalifikačních
požadavků akademických pracovníků a pracovníků vědeckých a výzkumných. Členové LK navrhovali
vypustit z tabulky texty „magisterský studijní program“ a „vědecká výchova“, se současným
doplněním výčty požadovaných titulů. Tyto návrhy byly akceptovány a opravené znění návrhu změny
Mzdového předpisu VUT bylo rozesláno senátorům dne 9. 1. 2003 E-mailem.

Předseda EK AS VUT Prof. Štěpánek sdělil, že ekonomická komise AS VUT na svém zasedání dne
10. 1. 2003 projednávala návrh změn Mzdového předpisu VUT (Dodatek č. 5) v již opraveném znění.
Na tomto zasedání se uskutečnila dlouhá a obsáhlá diskuse, na základě které bylo do zápisu z jednání
uvedeno několik dalších připomínek. EK se v závěru svého jednání vyjádřila pro navýšení tarifních
mezd, současně však doporučila o zmíněných připomínkách dále jednat. Protože z časových důvodů
byl zápis ihned rozeslán všem členům AS VUT, požádal Prof. Štěpánek členy EK o případné
připomínky k tomuto zápisu na tomto zasedání AS VUT.
Doc. Zbořil sdělil, že AS VUT může dále o jednotlivých připomínkách diskutovat, ale schválení
předložené změny Mzdového předpisu VUT, a s tím související navýšení tarifních mezd, by se tím
oddálilo.
Dr. Popela doplnil do zápisu z EK ze dne 10. 1. 2003 následující připomínku:
Bylo konstatováno, že uvedený rozpor vznikl dvěma souběžnými úpravami Mzdového předpisu VUT:
a) úpravou číselných hodnot uvnitř tarifních tabulek v přílohách 1 a 2;
b) úpravou kvalifikačních předpokladů u mzdových tříd T8 – T9 v příloze č. 4 tabulce 2. Ostatní

zaměstnanci.
Dále se uskutečnila diskuse o předloženém návrhu změn včetně změny provedené na základě návrhu
LK AS VUT a o problematice skupiny akademických a výzkumných pracovníků (A2a), ve které
vystoupili Dr. Kábelová, Dr. Popela, Prof. Štěpánek, Doc. Zbořil, Doc. Münsterová a Mgr. Božek.
Kvestor Pěnčík znovu zdůraznil, že při dalším navýšení tarifních mezd již změna nebude finančně
pokryta.
Předseda KOR VUT Ing. Zmek sdělil, že v loňském roce se uskutečnilo několik jednání KOR
s vedením VUT o navýšení tarifních mezd, jejichž výsledkem byl předložený návrh. KOR je dále
ochotna jednat o dalších změnách Mzdového předpisu a doporučil předložený návrh na dnešním
zasedání schválit.
Po diskusi a po zvážení všech skutečností se členové AS VUT rozhodli hlasovat o předloženém
návrhu a doporučili následně pokračovat v diskusi a v jednáních o připomínkách vznesených členy EK
AS VUT dne 10. 1. 2003. Dále bylo hlasováno o následujících dvou návrzích na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje návrh změny Mzdového předpisu VUT (Dodatek č. 5) ve znění
předloženém dne 9. 1. 2003.
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 2 hlasy
UAS 3
Akademický senát VUT schvaluje návrh změny Mzdového předpisu VUT (Dodatek č. 5) ve znění
předloženém dne 9. 1. 2003.
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Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT pověřuje členy ekonomické a legislativní komise AS VUT, aby dále jednali
v součinnosti s vedením VUT a KOR VUT o dalších případných změnách Mzdového předpisu VUT.
Hlasování:
Pro – 18 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 4
Akademický senát VUT pověřuje členy ekonomické a legislativní komise AS VUT, aby dále jednali
v součinnosti s vedením VUT a KOR VUT o dalších případných změnách Mzdového předpisu VUT.

 Aktualizace Předpisu pro hospodaření a účtování VUT v Brně
 Předpis o hospodaření s veřejnými prostředky na podporu výzkumu a vývoje VUT
 Související změny Statutu VUT

Na návrh kvestora Pěnčíka bylo projednávání uvedených předpisů staženo z programu dnešního
zasedání:

• Návrh nového vnitřního Předpisu o hospodaření s veřejnými prostředky na podporu výzkumu a
vývoje VUT bude přepracován na vnitřní směrnici VUT, neboť vláda projednala návrh na
legislativní změnu nařízení týkající se vědy a výzkumu. Směrnice kvestora bude na tuto změnu
nařízení vlády reagovat.

• LK AS VUT zjistila, že Předpis pro hospodaření a účtování VUT v Brně obsahuje řadu
nevhodných termínů a odvolání na již neplatná nařízení, a proto je nutné tento předpis zásadně
přepracovat.

• Tím se stává bezpředmětnou změna Statutu VUT.
Členové AS VUT vzali návrh kvestora Pěnčíka bez připomínek na vědomí.

 Projednání žádosti AS FAST o doplnění přílohy Statutu FAST – Slib člena AS FAST
Doc. Zbořil informoval senátory, že obdržel od předsedy AS FAST návrh na doplnění přílohy Statutu
FAST týkající se slibu člena AS FAST a přečetl text tohoto slibu. Senátoři souhlasili s okamžitým
hlasováním o schválení této změny.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT schvaluje doplnění přílohy Statutu FAST – Slib člena Akademického senátu
FAST.
Hlasování:
Pro – 18 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 5
Akademický senát VUT schvaluje doplnění přílohy Statutu FAST – Slib člena Akademického senátu
FAST.

AD 6) RŮZNÉ

 Rektor Vrbka informoval o společném výjezdním zasedání vedení VUT a fakult (děkani,
tajemníci, předsedové AS), které se bude konat ve dnech 18. a 19. 3. 2003 ve Všemině u Zlína.

 Dr. Popela požádal kvestora o upřesnění provedené mzdové analýzy v rámci bodu Ad 5) Změna
Mzdového předpisu VUT.

 Doc. Zbořil informoval o připravované schůzce s předsedy AS brněnských vysokých škol, která se
bude konat v úterý 28. 1. 2003 v 16:00 hodin v Klubu profesorů, Antonínská 1. Za AS VUT se
spolu s Doc. Zbořilem zúčastní  Doc. Münsterová, účast přislíbil také rektor Vrbka.

 Doc. Zbořil informoval přítomné senátory, že na zasedání LK AS VUT dne 7. 1. 2003 požádal
JUDr. Šauera o právní vyjádření, zda se lustrační zákon a povinnost lustrací vztahuje i na členy
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AS VUT. JUDr. Šauer požádal o stanovisko MŠMT, do dnešního dne však toto stanovisko
neobdržel.

 Doc. Zbořil seznámil přítomné s metodikou návrhu funkčních příplatků členů AS VUT, senátoři
k tomuto návrhu neměli žádné připomínky.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 11. února 2003 v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

               Ing.  Jaroslav Švec Doc. Ing. František Zbořil, CSc.
předseda Studentské komory AS VUT                                              předseda AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová


